
Protokół  Nr 1/2019 

z wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Iłowo-Osada  

z dnia 24 stycznia 2019 r. 

Posiedzenia prowadziła Przewodnicząca Komisji najstarsza wiekiem Pani Halina 

Stępkowska. Przewodnicząca otworzyła posiedzenie komisji i  powitała radnych oraz 

zaproszonych gości. W posiedzeniu udział wzięli Sekretarz Gminy Pani Lidia Nyga- Skwara, 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Wiecińska, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Iłowie-Osadzie Pan Piotr Wilgowicz, Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Pan 

Jerzy Mizeria, insp. ds. geodezji i gospodarki nieruchomościami Pan Marek Krajewski. 

Tematem wspólnego posiedzenia komisji było zaopiniowanie materiałów sesyjnych. 

1. Podjęcie uchwały w sprawie: ustanowienia wieloletniego programu osłonowego  

w zakresie w zakresie dożywiania ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie: dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Iłowo-Osada. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: przekazania projektu regulaminy dostarczania wody 

 i odprowadzania ścieków organowi regulującemu do zaopiniowania. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: wykonywania obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr III/10/18 Rady Gminy Iłowo-Osada 

z dnia 3 grudnia 2018 r. w sprawie: wspólnej obsługi administracyjnej i organizacyjnej 

jednostek organizacyjnych gminy. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: powierzenia obsługi kasowej jednostki budżetowej 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie 

8. Podjecie uchwały w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady 

Gminy Iłowo-Osada. 

Ad. pkt. 1 

Głos zabrał Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie, który 

wyjaśnił, że program ma na celu min.: ograniczenie zjawiska niedożywiania dzieci 

 i młodzieży poprzez zapewnienie im możliwości zjedzenia ciepłego posiłku w trakcie pobytu 



w szkole.  Ustawa o pomocy społecznej przewiduje możliwość tworzenia i realizacji 

programów osłonowych o zasięgu gminnym. Przyjęcie przez Gminę Iłowo-Osada 

odpowiedniego programu osłonowego jest warunkiem przyznania pomocy w formie posiłku, 

bez konieczności wydawania decyzji administracyjnych oraz bez przeprowadzania  

w rodzinnego wywiadu środowiskowego, w szczególnie uzasadnionych przypadkach, gdy 

uczeń wyraża chęć zjedzenia posiłku, a odpowiedni dyrektor szkoły lub przedszkola 

poinformuje ośrodek pomocy społecznej o potrzebie jego udzielenia.  

Przewodnicząca komisji zwróciła się do radnych, czy są zapytania. Zapytań nie było, więc 

Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych komisji o opinię w sprawie ww. uchwały. 

Komisja Sprawa Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, 

Gospodarki Żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Protokoły głosowań poszczególnych komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 2 

Głos zabrał Kierownik  Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej Pan Piotr Wilgowicz, który 

wyjaśnił, że  projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji wynikającej 

z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2018 r. 

poz. 994 z późn. zm.) oraz art. 216 ust. 2 pkt. 5 i art. 220 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 

o finansach publicznych  (t.j. Dz. U. z 2017 r. poz. 2077 z późn. zm.). Pomocy finansowej 

Powiatowi Działdowskiemu udziela się z przeznaczeniem na dofinansowanie prowadzenia 

Ośrodka Interwencji Kryzysowej w Działdowie w 2019 r. Z miejsc w Ośrodku Interwencji 

Kryzysowej korzystają również mieszkańcy i rodziny z terenu Gminy Iłowo-Osada, dla tego 

uzasadnione jest partycypowanie w kosztach prowadzenia tej placówki. 



 Z uwagi na powyższe zasadnym jest podjęcie uchwały o udzielenie pomocy finansowej 

Powiatowi Działdowskiemu w zakresie określonym w uchwale. 

Przewodnicząca komisji zwróciła się do radnych, czy są zapytania. Zapytań nie było, więc 

Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych komisji o opinię w sprawie ww. uchwały. 

Komisja Sprawa Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, 

Gospodarki Żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Protokoły głosowań poszczególnych komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 3. 

Głos zabrał insp. ds. geodezji i gospodarki nieruchomościami Pan Marek Krajewski, który 

wyjaśnił, że w  związku z  zakończeniem terminu obowiązywania umowy  dzierżawy  

z  dotychczasowym dzierżawcą,  na część  dz. nr  512/7 o pow. 20 m
2
,  do tutejszego Urzędu 

złożony  został  odpowiedni wniosek  gdzie,  dzierżawca wyraził wolę  dalszego  użytkowania  

w/w.  gruntów.  W  świetle przepisu  art.  18  ust.2   pkt.9  lit. a)  ustawy  z  dnia  8  marca  

1990  roku  o  samorządzie  gminnym,  gdy  po  upływie  umowy  terminu  dzierżawy  

zawartej  na  czas  oznaczony   do  lat  3  strony zawierają  kolejną  umowę,  których  

przedmiotem jest ta sama  nieruchomość,  konieczne   jest   podjęcie  uchwały  w  sprawie   

wyrażenia   zgody   na  dalszą  dzierżawę   nieruchomości  na  kolejne  okresy  tj. do dnia  31 

grudnia 2021 r.   

Przewodnicząca komisji zwróciła się do radnych, czy są zapytania. Zapytań nie było, więc 

Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych komisji o opinię w sprawie ww. uchwały. 



Komisja Sprawa Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, 

Gospodarki Żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Protokoły głosowań poszczególnych komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 4 

Głos zabrał Kierownik Zakładu Gospodarki komunalnej Pan Jerzy Mizeria, który wyjaśnił,  

że znowelizowana  ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 

ścieków nakłada obowiązek opracowania przez przedsiębiorstwa wodno-kanalizacyjne  

i przekazania do analizy Radzie Gminy, która z kolei po analizie przekazuje powyższy projekt 

organowi regulującemu tj. Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej  

do zaopiniowania.  

Rada Gminy Iłowo-Osada Uchwałą Nr XVLIII/291/18 z dnia 16 lipca 2018 r. przekazała 

projekt regulaminu do zaopiniowania organowi regulującemu, który postanowieniem 

WA.RET.070.2.2017.2.2018 z dnia 06.12.2018 r. przedstawił opinie negatywną ze 

wskazaniem uwag co do treści projektu. Po naniesieniu poprawek zgodnie ze wskazaniami 

organu regulującego projekt należy ponownie przesłać do zaopiniowania. 

Przewodnicząca komisji zwróciła się do radnych, czy są zapytania. Zapytań nie było, więc 

Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych komisji o opinię w sprawie ww. uchwały. 

Komisja Sprawa Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, 

Gospodarki Żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Protokoły głosowań poszczególnych komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 5 

Głos zabrała Pani Sekretarz Lidia Nyga-Skwara, która wyjaśniła, zgodnie z art. 41 a ust. 1 i 2 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, grupa mieszkańców, w gminie 

 do 20 000 mieszkańców licząca co najmniej 200 osób, posiadająca czynne prawo wyborcze  

do organu stanowiącego, może wystąpić z obywatelską inicjatywą uchwałodawczą. Pani 

Sekretarz poinformowała, że Rada Gminy podjęła już taką uchwałę dnia 17 września 2018 r.  

jednak Wojewoda Warmińsko-Mazurski dnia 22 października 2018 r. Rozstrzygnięciem 

Nadzorczym PN.4131.375.2018 stwierdził nieważność w całości tejże uchwały. 

 Po naniesieniu poprawek zgodnie ze wskazaniami wojewody projekt należy ponownie 

przesłać do zaopiniowania. 

Przewodnicząca komisji zwróciła się do radnych, czy są zapytania. Zapytań nie było, więc 

Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych komisji o opinię w sprawie ww. uchwały. 

Komisja Sprawa Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, 

Gospodarki Żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 



Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Protokoły głosowań poszczególnych komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 6 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Teresa Wiecińska poinformowała, że w dniu 3 grudnia 

2018 r. Rada Gminy Iłowo-Osada podjęła uchwałę Nr III/10/18 w sprawie: wspólnej obsługi 

administracyjnej i organizacyjnej jednostek organizacyjnych, która przewidywała 

samodzielne prowadzenie księgowości przez zespół Szkół Nr 1 w Iłowie-Osadzie oraz Zespół 

Szkół Nr 2 w Narzymiu od dnia 1 lutego 2019 r. z uwagi na sprawy organizacyjne związane z 

tą zmiana oraz ogrom spraw związanych z zakończeniem roku budżetowego 2018, proponuje 

się zmianę wejścia wżycie uchwały z dniem 1 czerwca 2019 r.  

Przewodnicząca komisji zwróciła się do radnych, czy są zapytania. Zapytań nie było, więc 

Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych komisji o opinię w sprawie ww. uchwały. 

Komisja Sprawa Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, 

Gospodarki Żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Protokoły głosowań poszczególnych komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 7 

Głos zabrała Skarbnik Pani Teresa Wiecińska, która wyjaśniła, że Urząd  Gminy  

w Iłowie-Osadzie jako jednostka obsługująca wykonuje zadania w zakresie obsługi kasowej 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie, a w szczególności:                                                

wypłatę świadczeń dla podopiecznych Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-



Osadzie, przyjmowanie wpłat za usługi opiekuńcze oraz zwrot nienależnie pobranych 

świadczeń, sporządzanie raportów kasowych, pozostałe czynności kasowe. Czynności 

dotyczące prowadzenia obsługi kasowej Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                               

w Iłowie-Osadzie wykonywane są zgodnie z postanowieniami obowiązującej w Urzędzie 

Gminy w Iłowie-Osadzie polityki rachunkowości oraz gospodarki kasowej. Czynności 

określone w pkt. 1 wykonuje kasjer Urzędu Gminy w Iłowie-Osadzie lub zastępujący go 

pracownik. Kontrola kasy dokonywana jest zgodnie z instrukcją kasową obowiązującą  

w Urzędzie Gminy w Iłowie-Osadzie. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Iłowie-

Osadzie dostarcza, przed terminem wypłaty, do Kasy Urzędu Gminy w Iłowie-Osadzie 

zatwierdzone do wypłaty listy wypłat świadczeń wraz z wymaganymi dokumentami. Z uwagi 

na nieuregulowanie w/w. czynności uchwałą Rada Gminy zaistniała konieczność podjęcia 

w/w. uchwały. 

Przewodnicząca komisji zwróciła się do radnych, czy są zapytania. Zapytań nie było, więc 

Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych komisji o opinię w sprawie ww. uchwały. 

Komisja Sprawa Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, 

Gospodarki Żywnościowej, Przemysłu, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Protokoły głosowań poszczególnych komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 8 

Przewodnicząca poinformowała, że plany pracy komisji na 2019 r. zostaną odczytane przez 

poszczególnych Przewodniczących Komisji na sesji dnia 25 stycznia 2019 r. w związku z tym 

radni opinię o tej uchwale wydadzą na sesji.  



Na tym porządek obrad komisji został wyczerpany Prowadząca obrady Pani Halina 

Stępkowska zamknęła posiedzenie komisji. 

 

 

Protokołowała:       Przewodnicząca Komisji  

Gralińska I.          Halina Stępkowska  


